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kommentarer til disse. 
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Høringsinstanser og merknader Kommunedirektørens kommentar 

Statsforvalteren i Trøndelag 
 
Folkehelse 
Kommunen bør ha en oversikt over 
folkehelsetilstanden før planstrategien 
vedtas. Det henvises til 
Folkehelseinstituttets barometer for 
kommunen, men denne er på ingen måte 
en dyptgående og tilstrekkelig oversikt som 
kan gi grunnlag for at planstrategien skal bli 
det verktøyet den ellers kunne blitt i arbeidet 
for folkehelsen.  
 
Planstrategien er da også utydelig på hva 
som for Trondheim er de særlige 
utfordringene for folkehelsen, og som kan 
spissformuleres, slik at de blir synlige. 
 
Leve hele livet 
Det fremgår ikke eksplisitt at kommunen har 
tatt konsekvensen av Leve hele livet og 
forventningen om planforankring. Dette er et 
av de tydeligste nasjonale styringssignaler 
og er ikke nevnt i opplistingen i 
planstrategien. Reformen legger opp til at 
kommunene i 2020 behandler og vedtar 
hvordan reformens løsninger skal innføres 
lokalt. De kommunene som omstiller seg i 
tråd med reformen vil fra og med 2021 
prioriteres innenfor relevante eksisterende 
og eventuelt nye øremerkede ordninger. 

 
 
Statsforvalteren kommenterer at kommunen 
ikke har ferskt kunnskapsgrunnlag for å 
vurdere folkehelsetilstanden. Med nytt 
datamateriale fra Ungdata og 
HUNT-undersøkelsen høsten 2020 vil 
kommunen nå kunne utarbeide en ny 
folkehelsevurdering. Kommunedirektøren vil 
legge fram folkehelse- og levekårsmelding 
vinteren 2021. Dette vil også være et viktig 
bidrag til det kunnskapsgrunnlaget som 
legges til grunn for arbeidet med 
kommunens nye samfunnsplan som nå 
pågår.  
 
 
 
 
Statsforvalteren peker på at regjeringen 
forventer at kommunen gjør et betydelig 
arbeid med å operasjonalisere strategien 
"leve hele livet". I planstrategien er hverken 
denne eller andre statlige føringer nevnt 
eksplisitt, men trendene og perspektivene 
som beskrives ligger tett opp til regjeringens 
bilde, og planene som følger av 
planstrategien vil operasjonalisere disse og 
således svare ut statlige forventninger. 
Trondheim kommunes oppfølging av “Leve 
hele livet” er allerede behandlet i mai 2020 
og strategien er fulgt opp i gjeldende 
eldreplan.  

Statens vegvesen 
 
Samferdsel 
Etterlyser et større fokus på samferdsel 
siden tre sentrale ferdselsårer berører 
kommunen direkte (E6, E39 og riksveg 
706). Nasjonal transportplan vil være sentral 
og nullvekstmålet sett i sammenheng med 
byvekstavtalen må prioriteres. Dette og 
andre innspill vil vi komme tilbake til; 
spesielt når kommuneplanens arealdel blir 
tema.  

 
 
 
Før jul vedtok bystyret byutviklingsstrategi 
for Trondheim mot 2050. Strategien ivaretar 
ambisjonene i nasjonal arealpolitikk med et 
styrket fokus på fortetting og transformasjon 
for å skape en enda mer attraktiv og 
klimavennlig by hvor flere reiser er 
miljøvennlige. 
 
Det er naturlig å følge opp 
byutviklingsstrategien gjennom areal- og 
samferdselsplanleggingen. Kommunal 

https://drive.google.com/file/d/1d0KwLFpguZCgm1hITejmKiyaZ5Ok97VI/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1SI_sOMSEjkic31UoUhZAgrNa6996I7F4/view?usp=sharing
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planstrategi anbefaler flere arealplaner i 
bystyreperioden, men også innenfor 
samferdselsområdet. Kommunedirektøren 
mener derfor at forslag til planstrategi har 
stor oppmerksomhet på planer med 
betydning for samferdsel, og at kommunens 
forhold til E6, E39 og riksveg 706 naturlig 
hører hjemme i dette arbeidet. 

Trøndelag fylkeskommune 
Viser til at tema og satsingsområder de 
neste fire årene i stor grad er 
sammenfallende for Trøndelag 
fylkeskommune og Trondheim kommunen, 
og at vi derfor drar i samme retning.  
Det henvises spesielt til kommunens arbeid 
med FN’s bærekraftsmål og folkehelse.  

 
Kommunedirektøren ønsker et godt 
samarbeid med fylkeskommunen om felles 
utfordringer og muligheter for byen og 
regionen i årene framover.  

Mattilsynet 
 
Drikkevann 
I de 17 bærekraftsmålen ligger det mange 
forpliktelelser. Mål 6 rent vann og gode 
sanitærforhold forplikter kommunen til å 
forvalte drikkevannskilder på en bærekraftig 
måte som sikrer kommunen tilstrekkelige 
mengder trygt drikkevann i framtiden. Dette 
hensynet må tas med i all kommunal 
planlegging som kan berøre dette 
bærekraftsmålet. 
 
 
 
 
 
Kommuneplanens arealdel 
Merknadsstiller støtter at arbeidet med 
kommuneplanens arealdel skal rulleres. Det 
bes om at bestemmelsene til hensynssoner 
for drikkevann vurderes på ny i denne 
sammenheng. 

 
 
 
I høringsfasen har det kommet et 
adminstrativt innspill på at arbeidet med 
kommunedelplan Vann i Trondheim må 
fremgå i planoversikten (se ny plan nr 17). 
Denne planen skal danne grunnlaget for 
den overordna og langsiktige styringen av 
vann- og avløpsvirksomheten og øvrig 
arbeid knyttet til vannmiljø i Trondheim. 
Planen vil ta opp i seg de relevante 
bærekraftsmålene for denne sektoren. Det 
inkludere blant annet å se på hvordan man 
sikrer tilstrekkelige mengder drikkevann av 
god kvalitet også i framtiden. 
 
 
Ved rullering av kommuneplanens arealdel 
vil hensynssoner for drikkevann med 
tilhørende bestemmelser og retningslinjer 
bli vurdert på nytt. 

Fiskeridirektoratet 
 
Sjøområder 
Kommunens innflytelse på utviklingen i 
kystsonen og de marine næringene vil 
styrkes dersom kommunens strategiske 
valg og prioriteringer vedrørende 
sjøarealene og de marine næringene 
kommer klart fram i kommunens 
planstrategi og planarbeid for øvrig. 
 
Merknadsstiller antar at rullering av 

 
 
 
Rullering av kommuneplanens arealdel vil 
omfatte alt areal innenfor kommunen - også 
sjøområdene. 
 
 
 
 
 
 

https://drive.google.com/file/d/1ry69tokx-0QfCtBaP4Rdi0G2_6wSo7fb/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/14SMjJbrMna8ORXu4-szyFwDnwtH-gq0D/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1CuxGaGSJSgt3kXgjp5-llSycjtzNCvvM/view?usp=sharing
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arealplanen omfatter sjøområdene. 
Oppdaterte planer for sjøområdene vil bidra 
til å ta hensyn til fremtidig 
arealbehov, utvikling og rammebetingelser. 
Dette vil være positivt både for 
sjømatnæringene og biologisk mangfold. 
 
Ny strategisk næringsplan 
I planen bør det gjøres vurderinger i forhold 
til bruk av sjøområdene i en strategisk 
sammenheng. Tilretteleggelse av fremtidige 
industriområder med tilknytning til sjø vil 
være avgjørende for mulighetene til 
eventuelle etableringer av landbasert 
akvakultur og annen marin og maritim 
næringsaktivitet. 

 
 
 
 
 
 
 
 
Utvikling av areal til næringsvirksomheter, 
herunder industriområdene knyttet til 
Trondheimsfjorden, vil sees i sammenheng 
med strategier for næringsutvikling i ny 
strategisk næringsplan. 
 
 
 

Direktorat for mineralforvaltning 
 
Mineralressurser 
Anbefaler at det gjøres en vurdering av om 
eksisterende plangrunnlag i 
tilstrekkelig grad bidrar til å sikre god og 
langsiktig forvaltning av kommunens 
mineralressurser.  
 
Det bør gjøres en vurdering av om 
kommunen har tilgang på 
nødvendige mineralske ressurser for 
realisering av planlagt utvikling og 
utbygging. 
 
Anbefaler at det blir vurdert å utarbeide en 
temaplan for mineralressurser, 
som inkluderer lokal forvaltning av 
ressursene. 

 
 
 
Trondheim kommune vil ta 
massehåndtering opp som tema i rullering 
av kommuneplanens arealdel, jf Bystyresak 
226/20, vedtakets pkt 3. Om det er behov 
for å lage en egen temaplan for 
mineralressurser vil bli avklart i arbeidet 
med KPA.  
 
Massehåndtering omfatter både deponi og 
masseuttaksområder. 
 
 
 
 
 
 

Direktoratet for samfunnssikkerhet 
og beredskap 
 
Viser til at det er Fylkesmannen som skal 
følge opp at hensynet til samfunnssikkerhet 
er ivaretatt i plansaker. Fylkesmannen har 
også et ansvar for samordning av statlige 
innsigelser til kommunale planer. 

 

NTNU Eiendomsavdelingen 
 
Mobilitet 
Utredninger viser at et samlet campus for 
NTNU reduserer transportarbeidet, men det 
skaper også utfordringer for hvordan 
transportbehovet skal ivaretas. NTNU er 
derfor tilfreds med at kommunen nå foreslår 

 
 
 
De fire planene omtalt i planstrategien 
representerer ulike innganger til 
bytransporten. Det er nødvendig med både 
kunnskapsinnhenting og etablering av ny 
politikk på alle fire tema. Både 

https://drive.google.com/file/d/1K3dNXvX08yKRFyBh3HsWwTZ1pD31eCFo/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1bAu1nDaiNfL2ytpQoJUKDJbblmjdlWuC/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1bAu1nDaiNfL2ytpQoJUKDJbblmjdlWuC/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/11ZT0VmIyt_jj6HZcS_0vq7PhiCoMcvQa/view?usp=sharing
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fire ulike delplaner knyttet til mobilitet, både 
innen parkeringspolitikk, bylogistikk, 
hovedveier og mobilitetsstrategi. NTNU 
stiller imidlertid spørsmål om det er riktig å 
se disse separat, eller om de bør sees i 
sammenheng. 
 
Kommunedelplan for Dragvoll 
NTNU etterlyste for fire år siden en 
videreføring av arbeidet med en 
kommunedelplan for Dragvoll, 
og påpekte at avklaringer for videre bruk av 
universitetets anlegg og områder på 
Dragvoll vil ha betydning for blant annet 
tilliggende bydeler, og et det derfor var viktig 
at dette ble tatt opp igjen i 
neste planperiode. Vi er derfor urolig over at 
dette ikke nå er tatt med i planstrategien. 

kunnskapsinnhenting og politikkutvikling vil 
sees sammenheng. At det utvikles fire 
planer er ikke til hinder for dette. 
 
 
 
 
Arbeidet med en kommunedelplan for 
Dragvoll ble igangsatt i 2013 og 
planprogram fastsatt i mars 2015. Høsten 
2015 kom imidlertid beslutningen om 
samlokalisering av campus. Det medførte at 
planinnsatsen ble rettet inn mot 
Elgeseterområdet, og arbeidet med 
kommunedelplan for Dragvoll stoppet opp. I 
Planstrategi 2016-2019 ble da også andre 
planbehov prioriterte foran videre arbeid 
med kommunedelplan for Dragvoll.  
 
Ved rullering av kommuneplanens arealdel 
vil det være naturlig at arealbruken på 
Dragvoll drøftes. I foreslått Planstrategi 
2020-2023 er et eget planarbeid på Dragvoll 
derfor ikke prioritert.  


